
Předložky 

 

Jsou to slova neohebná a ve spojení se jmény vyjadřují různé okolnosti a vztahy, 

např.: místo – v (levém rohu) 

          čas – před (rokem) 

          způsob – proti (sobě) 

 

Předložka řídí pád jména a vytváří s ním předložkové spojení. 

 

Rozlišujeme předložky: 

- vlastní (původní), např. na knihu, k oknu 
- nevlastní (nepůvodní, vzniklé z jiných slovních druhů), např. podle tebe, 

kolem školy, místo mě. 

Některé předložky se pojí s jedním pádem, např. bez tebe, pro Janu, k divadlu; jiné 

se pojí s dvěma nebo více pády, např. o (4. a 6. p.); pod (4. a 7. p.); za (2., 4. a 7. 

p.). 

 

Předložku z využijeme vždy ve spojení s 2. p. 

Předložka s se pojí se 7. p. 

 

 


